
 

 

 

Referat af skolebestyrelsesmøde 

 
Mødetidspunkt D. 13.11. kl. 18.00-20.00  

Sted Personalerummet 

Medlemmer Samia Sofie Kappe, Formand (SK), Heidi Normann Eriksen (HE), Heidi Juul (HJ), Mikkel Taudorf (MT),  

Anne Line Mikkelsen (AM), Tina Juul (TJ) 

Julie Quass Pedersen (JP), Kommunalbestyrelsesrepræsentant, 

Trine Mønster, medarbejderrepræsentant (TM), Kasper Bidstrup Thorsen (KT), medarbejderrepræsentant (KT) 

Felix Persson, Elevrådsformand (FP) 

Karin Grüttner, (KG), Skoleleder, Jacob Kofoed (JK), Viceskoleleder 

Fraværende m. afbud Trine Mønster 

 

Punkt 

/tid 

Dagsordenspunkt Indhold i punktet og evt. proces  Referat Ansv. 

1. 

18.00 

 

Godkendelse af 

dagsordenen 

Godkendelse af dagsordenen Dagsorden er godkendt. SK 

2. 

18.05 

Orientering fra elev-

rådet 

Felix orienterer fra aktuelle sa-
ger i elevrådet 
 

Der har ikke været afholdt elevsrådsmøder siden sidste møde. 

 

Følgende punkter har der dog været talt om i elevrådet: 

Det opleves, at der til tider mangler madvarer fra klassernes hylder i mad-

kundskab. Det gør, at undervisningen kan være svær at gennemføre. Det 

opleves ikke som tyveri, men at eleverne ikke altid tager fra de rigtige hyl-

der.    

Brugere af madkundskabslokale bliver gjort opmærksomme på problema-

tikken, som ikke er ny for dem, og de tager det med ud i klasserne 

Det er kun persoanle med faget madkundskab, der har adgang til loka-

lerne.  

 

JK 



 

 

FP nævner endvidere, at der fra tid til anden opleves vikarer, der ikke har 

fået vikarmateriale. 

Ved planlagt fravær skal lærerne/underviserne lægge vikarmateriale. Ved 

sygdom kan skolen ikke stille krav om, der ligger vikarmateriale. Ledelsen 

følger løbende med i brugen af vikarmateriale. 

 

Elevrådsrepræsentanterne har oplevet, at det har været uklarhed, hvornår 

der afholdelse fælleskommunale elevrådsmøder.  

 

Der afholdes elevrådsmøde i uge 47.     

 

3. 

18.20 

Elevfotografering Skolen har fået taget foto af 
Frandsen Foto. Bestyrelsen 
skal afgøre, om der videre frem 
skal tages skolefoto på samme 
vis. 
 

Alle er eninge om, at elevbogen og klassebilledet er vigtige for fællesska-

bet på skolen. Derfor vil skolen fortsat prioritere tid til fotografering. 

 

Skolen er meget tilfredse med samarbejdet med Frandsen Foto. Der er 

dog i bestyrelsen delte meninger om kvaliteten af Frandsen Foto. 

Skolen vil nu sammenligne priser og services fra hhv. Frandsen og Ro-

senfeldt. På baggrund af dette bliver der truffet et valg. 

 

Skolebestyrelsen giver skolen beslutningskompetence til beslutning af 

kommende fotograf.  

 

KG 

4. 

18.30 

Opfølgning på elev-

tal pr. 5.9. 

Skolen orienterede på sidste 
møde om elev af- og tilgang. 
Som opfølgning på dette punkt 
vil vi gerne drøfte i bestyrelsen, 
hvad der er årsagen til, at vi 
har mistet elever samt hvad vi 
kan gøre, for at stabilisere 
elevtallet. 

KG orienterede på sidste møde om af- og tilgang af elever. Vi havde aftalt 

en opfølgning på dette, hvor vi i bestyrelsen kom tættere på årsagerne til 

fraflytning fra skolen. 

 

KT indledte med at referere til en podcast, der omhandler skoleskift. Der 

blev herigennem underbygget, at der er en tendens til flere skift i løbet af 

KG 



 

 

 skoletiden generelt på landsplan, og dette sker især omkring overgangen 

fra mellemtrinnet til udskolingen. 

Skolen er meget optaget af, hvordan kan vi handle på et generelt plan og 

lave tidlige konkrete indsatser på klasseniveau. 

 

Der blev spurgt ind til, om man fra kommunalt holdt, kan sælge folkesko-

len og vores generelle faglige niveau bedre. Branding af vores egen 

skole, blev også drøftet. 

     

Der var bred enighed om i bestyrelsen, at forældrenes engagement har 

stor betydning for klassens sammenhold. 

 

Bestyrelsen er optagede af skolens faglige niveau, og der er forældre, der 

begrunder deres fraflytning fra skolen med dette. 

 

Der blev nævnt, at ledelseskraft har betydning for, at elever og forældre 

føler sig set, hørt og taget alvorligt.  

 

Derudover er der en tydelig tendens til, at stabilitet i lærerteamet har en 

stor betydning i forhold til ro og tryghed i klasserne. 

 

Skolen vender tilbage med et oplæg til drøftelse på det kommende besty-

relsesmøde, men følgende blev nævnt i drøftelsen: 

 

Tidlig og tydelig indsats fra lærere og pædagoger  

Tydelig og nærværende ledelse.  

Et tættere samarbejde mellem lærere og kontaktforældrene. 

Flere fælles arrangementer på skolen i stil med Åbent hus.  

 



 

 

Punktet bliver taget op igen på et kommende møde. 

 

5. 

19.00 

Evaluering af kon-
taktforældremøde 

Evaluering og opfølgning på 
kontaktforældremødet for al-
men d. 25.10. 
Punkter til videre arbejde i be-
styrelsen samt en drøftelse i 
forhold til kommende møder 
med kontaktforældrene. 
 
Præsentation for bestyrelsen af 
årets indsatser – som opfølg-
ning på oplægget for kontakt-
forældrene. 
 

SK og KG lavede en indflyvning omkring kontaktforældremødet. Præsen-

tationen fra mødet blev kort fremvist, heriblandt en gennemgang af sko-

lens indsatser. 

 

Der var generel enighed om, at mødet forløb godt. Der var en god energi, 

mange gode drøftelser og holdninger blev vendt. Der er lavet et referat fra 

mødet, der er sendt til alle kontaktforældre.  

Tilslutningen til kontaktforældremødet var dog ikke så god. Der deltog 14 

ud af 89 inviterede kontaktforældre. 

 

Det der bla. gjorde mødet godt var:  

- en styret dagsorden  

- parkeringspladsen til emner der ikke var på dagsorden 

- mulighed for spørgsmål undervejs og til sidst 

 

Skolen og skolebestyrelse skal være bedre til at inddrage og kommuni-

kere med kontaktforældrene. 

 

Der skal indkaldes til et nyt møde i foråret. 

Der skal på mødet findes en balance mellem det, der ikke fungerer, og 

det der fungerer. Bestyrelsen fastlægger emner forud for det kommende 

møde med kontaktforældrene. 

 

SK 

6. 

19.30 

Resultater fra som-
merens afgangsprø-
ver 

Skolen fremlægger resulta-
terne fra sommerens afgangs-
prøver. 
 

JK orienterede om sommerens afgangsprøver og sammenholdt dem med 

landsgennemsnittet. 

 

JK 

 



 

 

Skovlyskolen ligger ca. en halv karakter over landsgennemsnittet. 

 

Skolen kan desværre se, at at i en sammenligning af karakterer før co-

rona og sidste skoleår er gennemsnittet faldet.  

 

Skolen har sat følgende initiativer i gang for at støtte eleverne: 

- Matematikprojekt for elever med udfordringer i faget (6.-8.klasse) 

- Ekstra støtte fra ressourcepersoner frem mod eksamenerne 

- En generel indsats på skolen i forhold til undervisningsdifferentie-

ring ved hjælp af ABC 

- Talentprojekt for elever med motivation og høj begavelse (pt. I 2.-

5. klasse samt mindre projekter i udskolingen) 

- Derudover læseindsatser, staveindsatser og holddannelse i ind-

skoling og på mellemtrinnet. 

 

Der var en generel drøftelse af, hvordan man både kan løfte bund, mel-

lemgruppe og toppen.  

 

Skolen har bedt at fagudvalg på skolen drøfte niveau og læring i deres 

eget fag. Dette følger skolen op på efterføglende. 

 

9.  

19.50 

Nyt fra SkoleForum 

(Fast punkt) 

 

Der er først møde d. 27.11. KG orienterede om det kommende møde i Skoleforum. Tildelingsmodel-

len er på som hovedtema. 

SK 

10. 

19.55 

 

Meddelelser  Alle bestyrelsens medlemmer 

har mulighed for at orientere 

under dette punkt. 

 

Fysiklokalet er færdigt. Der er rundvisning næste gang. 

Der har været tyveri af løbehjul og cykler. Skolen opfordrer til, at alle hu-

sker at låse cykler og løbehjul fast. 

 

SK 



 

 

  

Kommende møder: 

7.12., 30.1., 5.3., 18.4. og 4.6. 
 

 

11. 

 

Eventuelt 

 

 Der blev spurgt til SFO og SFK i de omlagte dage. Dette punkt tager vi på 

en kommende dagsorden. 

 

 


